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۱۲۸ فوتی و ۶۸۰۹ ابتلای جدید کرونا در کشور
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، طی ۲۴ ســاعت در کشور ۶هزار و 
۸۰۹ بیمار جدید کووید-۱۹ شناســایی شدند و متاســفانه ۱۲۸ بیمار نیز به 
دلیل این بیماری جان خود را از دست دادند.به گزارش ایسنا، بنابر اعلام مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از روز 7 آبان تا روز ۸ آبان ۱۴۰۰ 
و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، ۶ هزار و ۸۰۹ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشــور شناسایی شد که یک هزار و ۸۳ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۹۱۶ هزار و ۲۱۱ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت ، ۱۲۸ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۶ هزار و ۱۲۶ نفر رسید.خوشبختانه 
تــا روز ۸ آبان، ۵ میلیــون ۴۹۴ هزار و ۶۸۹ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 
بیمارستانها ترخیص شده اند.سه هزار و ۹۴۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخــش های مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز 
۸ آبان، ۳۵ میلیون و ۴۰۳ هزار و ۸۶۰ آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشور 
انجام شده است.در حال حاضر ۲۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۴ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۲۰۱ شــهر در وضعیت زرد و ۱۱۱ شهر در وضعیت آبی قرار 
دارند.بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، در یک شبانه روز، 7۶7 هزار و 
۵۵۳ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.به گزارش ایسنا و بنابر اعلام روابط 
عمومی وزارت بهداشــت، تا روز ۸ آبــان، ۵۲ میلیون و ۳7۹ هزار و ۵7 نفر دُز 
اول، ۳۳ میلیون و ۶7۴ هزار و 7۳ نفر دُز دوم و ۸۴ هزار و ۳۴۰ نفر، دُز سوم 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
۸۶ میلیون و ۱۳7 هزار و ۴7۰ دُز رســید.در یک شبانه روز، 7۶7 هزار و ۵۵۳ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.

افزایش ۱۵ تا ۳۲ درصدی »شهریه« مهدهای کودک
رئیس ســازمان ملی تعلیم و تربیت کودک، »دســتورالعمل تعیین شــهریه 
خدمات آموزشــی، پرورشــی، بهداشــتی و رفاهی مهدهای کودک در ســال 
تحصیلی »۱۴۰۱-۱۴۰۰« را به ادارات کل آموزش و پرورش اســتان ها ابلاغ 
کرد. به گزارش ایســنا، در این دستورالعمل که از سوی علیرضا حاجیان زاده 
ابلاغ شده، آمده اســت که بر اساس این دســتورالعمل میزان درصد افزایش 
شهریه انواع مهدهای کودک )شهری-روســتایی( نسبت به شهریه ابلاغی در 
ســال ۱۳۹۹ تا زمان اجرایی شدن بند ج ردیف ۸ ماده ۱۰ اساسنامه سازمان 
ملی تعلیم و تربیت کودک، با افزایشی بین ۱۵ تا ۳۲ درصد، نسبت به شهریه 

سال قبل تعیین می شود.

تزریق بیش از ۳۰هزار دوز واکسن کرونا
 به افراد آسیب پذیر در تهران

معاون آمادگی، مقابله و پدافند غیرعامل ســازمان پیشگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران از تزریق بیش از ۳۰ هزار دُز واکسن کرونا به افراد آسیب پذیر شهر 
تهران خبر داد.اســماعیل سلیمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اجرای طرح 
واکسیناسیون افراد آسیب پذیر در شهر تهران که در پویش تهران دوباره جان 
می گیرد در حال انجام است، گفت:  در مرحله اول پویش جهادی واکسیناسیون 
شهرداری تهران که از اول مهرماه به اجرا درآمد بیش از ۳۰ هزار دز واکسن به 
افراد آســیب پذیر تزریق شد.وی با بیان اینکه طی شش روز از آغاز تزریق دز 
دوم واکســن به افراد آسیب پذیر در تهران توسط این پویش جهادی، مجموع 
تزریق دز دوم نیز به بیش از ۴ هزار دز واکســن رســید، گفت: واکسیناسیون 
گروه های آســیب پذیر در محل تجمع آنان با اســتفاده از واحدهای سیار در 
دســتور کار قرار گرفته و از ابتدای آبان ماه تزریق دز دوم واکسیناســیون این 
افــراد در حال اجرا اســت.به گفته معاون آمادگی، مقابلــه و پدافند غیرعامل 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران ۱۰ تیم سیار شهرداری تهران 
با حضور در مراکز نگهداری معتادان و گروه های آسیب پذیر از جمله ساکنان 
سکونتگاه های غیررسمی، اتباع خارجی، معتادان، بی خانمان ها، کودکان کار و 
خانواده هایشان و حاشیه نشینان نسبت به تزریق دز دوم واکسن به افراد واجد 

شرایط مستقر در این مراکز اقدام کردند.  

اجرای پروژه های کوچک مقیاس
 لازمه تحول در محلات است

اجرای پروژه های کوچک مقیاس گامی برای باز پیرایی شــهر و تغییر و تحول 
در محله ها اســت.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه یک، ناصر امانی 
عضو شورای اسلامی شهر پس از بازدید از محله گلابدره در نشست مشترک با 
ســید حمید موسوی شهردار و برخی از مدیران شهری این منطقه و جمعی از 
معتمدین محلی با اشاره به بعضی از مشکلات شهری و موارد مورد درخواست  
شهروندان اظهار داشت: گلاب دره در محدوده منطقه یک و از جمله دره های 
ییلاقی خوش آب  وهوا و گردشــگری تهران محسوب می شــود اما ساکنان با 
مشکلات و کمبودهای فراوانی دست به گریبان هستند و باید نیازها و مطالبات 
واقعی مردم تامین شــود.امانی تصریح کرد: در محله گلابدره مشکلاتی چون 
عدم وجود سیســتم فاضــلاب، تهیه کنتور برق، تغییر پهنه، کاربری، ســطح 
اشــغال و ارتفاع در ساخت و سازها، وجود پله و شیب زیاد، ساخت و سازهای 
غیرمجاز، تخلیه نخاله های ســاختمانی در مسیر رودخانه، مشکل پارکینگ و 
عدم امکان استفاده شــهروندان از سوله بحران و زمین چمن از مواردی است 
که مورد درخواست شــهروندان این محله است.شهردار منطقه یک نیز ضمن 
ارائه توضیحاتی در خصوص موارد و موضوعات مطرح شده گفت: بافت فرسوده، 
عرض کــم معابر، وجود بناهای ناپایدار، ریزدانگــی قطعات و میل به تخلفات 
ســاختمانی از ویژگی های این محله اســت که موضوعات خاصی را در حوزه 
مدیریت شــهری ایجاد می کند که امیدواریم  با پروژه های محلی  که برگرفته 
از انتظارات برحق ساکنان است بتوانیم نیازها و مطالبات واقعی مردم را به اجرا 
برسانیم.وی افزود: شهرداری مجوزهای لازم برای حفاری جهت ایجاد سیستم 
فاضلاب شــهری را صادر کرده و از طریق شورای تامین شهرستان شمیرانات 
نیز کار را پیگیری می کند، در خصــوص تغییر پهنه در این محله مکاتباتی با 
معاونت شهرســازی شهرداری تهران انجام شــده، در مورد برخورد با تخلفات 
ساختمانی با توجه به تهدیداتی که برای حقوق عمومی ایجاد می کند، حمایت 
شــهروندان و معتمدین در اجرای آراء ماده صد مورد انتظار است.موســوی با 
اشــاره به شــیب بالای ۳۰ درصد معابر گلابدره بیان داشت: اقدامی که در این 
مورد قابل انجام اســت کم نمودن ارتفاع پله ها و نصب نرده بر آن ها است که 

در دستور کار قرار خواهد گرفت.

کلاس بندی بیش از ۱۰ میلیون دانش آموز در »شاد«

سخنگوی اپلیکیشن شــاد با اشاره به اینکه در حال حاضر تعداد دانش آموزان 
کلاس بندی شده در شبکه شاد ۱۰ میلیون و ۶۲۹ هزار و ۶۲۰ نفر است گفت: 
روزانه یک میلیون و ۴7۰ هزار و ۸۰۰ ارتباط زنده تصویری و ۸۹۵ هزار و ۸۳۰ 
گفت وگوی صوتی در کلاس ها برقرار شده است.حسین صادقی در گفت وگو با 
ایسنا، جدیدترین آمار استفاده از اپلیکیشن شاد را اعلام و اظهار کرد: در حال 
حاضر تعداد دانش آموزان کلاس بندی شده ۱۰ میلیون و ۶۲۹ هزار و ۶۲۰ نفر 
اســت. تعداد دانش آموزان احراز شــده جدید یک میلیون و ۶۲۵ هزار و ۸۵۰ 
نفر اســت.  ۱۲۲ هزار و ۶۸۰ مدیر مدرسه نیز احراز هویت شده اند.وی افزود: 
همچنین ۹7 درصد کاربران اقدام به به روزرســانی اپلیکیشن به نسخه جدید 
کرده اند.ســخنگوی اپلیکیشن شاد با اشــاره به ۴7۳ هزار و ۲۵۰ کاربر احراز 
نشــده گفت: تعداد گروه - درس های تشکیل شده سه میلیون و ۵۸۲ هزار و 
۱۹۰ مورد است.صادقی افزود: تعداد کاربران یونیکی که روزانه به شاد مراجعه 
کرده اند ۱۰ میلیون و ۴۵۲ هزار نفر است. همچنین روزانه یک میلیون و ۴7۰ 
هــزار و ۸۰۰  ارتبــاط زنده تصویری و ۸۹۵ هــزار و ۸۳۰  گفت وگوی صوتی 
برقرار شده اســت.به گفته وی تعداد فایل های جابه جا شده در کلاس گروه ها 
۲۶ میلیــون و ۴۶۰ هزار و ۸۰۰ مورد، تعداد پیام های مبادله شــده در کلاس 
گروه ها ۱۰۵ میلیون و ۲۹۰ هزار و ۲۰۰ مورد بوده اســت. حداکثر پهنای باند 
۴۴۵ گیگ بر ثانیه و بیشــترین کاربر همزمان دومیلیون و ۴۲۳ هزار نفر بوده 

است. میانگین حضور کاربران در شاد نیز ۶۴ دقیقه ثبت شده است.

اخبار کوتاه
معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت اعلام کرد

شروط وزارت بهداشت برای بازگشایی مدارس

دبیر شورای عالی سازمان نظام پزشکی تشریح کرد

لزوم آسیب شناسی علل مهاجرت پزشکان

تشریح آخرین وضعیت خطوط در حال تاسیس متروی تهران

جزئیات ترخیص اقلام کرونا و سرم های دپو شده در گمرک

آمادگی مشروط هیات امنای ارزی وزارت بهداشت برای پیش خرید واکسن های داخلی کرونا

پیشگیری از مخاطرات و تخریب منابع طبیعی نیازمند تامین اعتبارات است

معاون فنی مرکز ســلامت محیط و کار وزارت بهداشــت، 
رعایت پروتکل های بهداشــتی را پیش شــرط بازگشــایی 
مدارس خواند و گفت: نباید تزریق واکســن ما را از اهمیت 
رعایت پروتکل های بهداشــتی غافل کند، در مورد کرونا با 
پاندمی جهانی روبرو هستیم و واکسیناسیون باید همزمان 
با رعایت پروتکل های بهداشتی انجام شود.مهندس محسن 
فرهادی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص بازگشایی مدارس 
در شرایط کرونایی،  گفت: مدارس حساسیت بیشتری دارند 
ولی به طور کلی در شرایط کرونا باید راه اندازی کلاس های 
حضوری با جمعیت هایی که قبلا سر کلاس حاضر می شدند 
را فراموش کنیم و شــرط بازگشایی این است که علی رغم 
تاکیدات فراوان بر واکسیناسیون، اما آن را در محاسباتمان 
نیاوریم و تصور نکنیم چون دانش آموزان و معلمین واکسن 
زدند، کرونا به کلاس درس راه ندارد؛ با این شرط همچنان 

درصد رعایت پروتکل ها بالا خواهد بود.
او تاکید کرد: مدرســه برای آغاز فعالیت باید کلاس هایش 
خلوت باشــد و فاصله یک و نیم تا دو متری دانش آموزان 
در کلاس حفــظ شــود؛ درعین حال تهویــه در کلاس از 
اولویت های اصلی اســت،  دانش آموز و معلــم باید به قدر 
کفایت لباس بپوشــند تا امکان باز کردن درب و پنجره ها 
مرتبا فراهم باشــد تا هوا تازه شــود. تعــداد مجاز حضور 
شاگرادان در کلاس درس بســته به متراژ کلاس متفاوت 

است، مثلا در یک کلاس ۴۰ متری ۱۰ دانش آموز می توانند 
حاضر باشند. محاســبه این موضوع هم بر عهده مدیریت 
مدرسه است، اما باید در نظر بگیرد که برای هر دانش آموز 
نیاز به چهار متر مربع فضا داریم.وی افزود: شروع کلاس ها 
برای مدارسی که دانش آموزان زیادی دارند، باید ترکیبی از 

حضوری، غیر حضوری، کارگاهی و آزمایشــگاهی باشد. با 
این تلفیق، سال تحصیلی آموزشی حضوری خوبی خواهیم 
داشت؛ ولی اگر در بازگشایی ها دچار تعجیل شویم مطمئنا 

شرایط مشکل می شود.
معاون فنی مرکز ســلامت محیط وکار وزارت بهداشــت 

تاکید کرد: کماکان مدیر مدرســه مسئولیت نظارتی دارد 
و ناظران بهداشــتی به شــکل تصادفی و رندوم مدارس را 
بررســی می کنند.معاون فنی مرکز ســلامت محیط و کار 
وزارت بهداشــت درباره چگونگی بازگشــایی مدارس برای 
کودکان کمتر از ۱۲ ســال که واکسن تزریق نکرده اند نیز 
به ایســنا گفت: متاســفانه در مورد کرونا با پاندمی جهانی 
روبرو هســتیم و به این ترتیب واکسیناسیون باید همزمان 
با رعایت پروتکل های بهداشــتی انجام شــود. متاســفانه 
هنوز حلقه انتقال بیماری در دنیا شکســته نشــده است و 
باید واکسیناســیون را تاحدی افزایش دهیم که بتوانیم از 
فواید آن اســتفاده کنیم. برای سنین زیر ۱۲ سال رعایت 
پروتکل های بهداشــتی بسیار حائز اهمیت است و مدارس 
باید به گونه ای برنامه ریزی کنند که کودکان زیر ۱۲ سال 
با شــرایط ویژه تری سر کلاس حاضر شــوند. البته برخی 
مدارس هم تعداد بسیار پایینی دانش آموز دارند که کنترل 
آنها راحت اســت.او درباره فعالیــت بوفه مدارس  نیز اظهار 
کرد: قرار است بوفه ها فعلا راه اندازی نشود و بچه ها از خانه 
خوراکی با خود همراه داشــته باشند؛ البته ساعت حضور 
دانش آموزان هم کاهش پیدا کرده اســت و قرار است تنها 
برای رفع اشــکال و دروس خاص به مدرســه روند. در این 
زمینه نیز خود مدرسه این دروس خاصی که دانش آموزان 

برای آن به مدرسه می آیند را انتخاب می کند.

دبیر شــورای عالی ســازمان نظام پزشــکی با 
ابــراز نگرانی از آنچه که وضعیت »نامناســب 
دستیاران تخصصی در کشور« خواند، بر لزوم 
آسیب شناســی علل مهاجرت پزشکان تاکید 
کرد.دکتــر داریوش طاهرخانــی در گفت وگو 
با ایســنا، در واکنش به مباحث مطرح درباره 
کمبود پزشک در کشور و لزوم افزایش ظرفیت 
پذیرش رشته های پزشکی، تاکید کرد: افزایش 
ورودی رشــته های پزشــکی،  بدون تدبیر در 
حفظ نیروی انســانی، مشکلی را حل نخواهد 
کرد.وی مشکلات اقتصادی و اجتماعی برخی 
گروه های پزشــکی را مورد اشاره قرار داد و با 
بیان اینکه متولیان نظام ســلامت کشور باید 
واقعیت های میدانی را خوب رصد کنند، گفت: 
یکی از ســرمایه گذاریهای بلند مدت دولتها، 
تربیت نیروی متخصص در رشته های مختلف 

اســت. وقتی یک دانش آموخته علوم پزشکی 
بواسطه مولفه های مختلف از ریل ارائه خدمت 
به بیماران خارج می شــود، اولین متضرر نظام 
سلامت کشور اســت؛ چرا که بی تردید نظام 
سلامت در سرمایه گذاری خود موفق نبوده و 
نتوانسته است بهره مناسبی از خدمات نیرویی 
که تربیت نموده، ببرد. وی با بیان اینکه مولفه 
های زیــادی این وضعیت را رقــم می زنند و 
اصلاح این ســاختار نیازمند آســیب شناسی 
وضعیت موجود است، افزود: امروز تعداد قابل 
توجهی از همکاران اولویت خود را در مهاجرت 
قرار داده اند. هنوز مطالعه جامعی که علل این 

موضوع را اســتخراج کند، در دست نیست؛ اما 
بررسی های میدانی نشان می دهد که در راس 
علل، عدم امنیت شغلی برای دانش آموختگان 
گروه های مختلف پزشــکی قــرار دارد. البته 
اشــتباه نشود؛ آحاد جامعه پزشکی زیاده خواه 
نیســتند، اما تعرفه های غیر واقعی، چرخش 
اقتصادی مطب ها و مراکز ارائه دهنده خدمات 
درمانــی را با چالش جدی مواجه کرده و حتی 
گاهــی آنها را مجبور به تعطیلی کرده اســت.
دبیر شــورای عالی سازمان نظام پزشکی ادامه 
داد: یکی دیگر از آســیب های موجود در نظام 
سلامت، عدم انگیزه در ادامه تحصیل در مقاطع 

مختلف است. در عین حال وضعیت نامناسب 
ناپایداری وضعیت  دستیاران تخصصی، ضمن 
ادامه راه برای آنان، ورود پزشــکان عمومی به 
دوره های تخصصی را نیز در معرض تردید قرار 
داده اســت و در نتیجه گاهی تعداد داوطلبین 
متناســب با ظرفیت مورد پذیرش نیســت و 
این وضعیــت در دوره های فوق تخصصی نیز 
وجود دارد. وی گفت: از سوی دیگر دستیاران 
تخصصی علاوه بر آنکه ساعات زیادی را باید در 
بیمارستان های محل تحصیل باشند، از حقوق 
متعارفی نیز برخوردار نیســتند و در کنار این 
مشکلات گاهی از حمایت های اجتماعی لازم 

نیز بی بهره می شــوند و با فشارهای روحی و 
روانــی زیادی روبه رو می شــوند.طاهرخانی با 
تاکید بر لزوم آســیب شناسی این مشکلات و 
اقدام در جهت رفع آنها، گفت: یکی از اقدامات 
خوبی که وزارت بهداشــت طی هفته گذشته 
انجام داد، این بود که معاون آموزشــی وزارت 
بهداشت به عنوان نماینده وزیر به سازمان نظام 
پزشــکی معرفی شد تا به عنوان عضو ثابت در 
ترکیب شــورایعالی حضور داشته باشد که این 
موضوع می تواند نوید پیگیری دقیق مطالبات 
دستیاران در شورایعالی نظام پزشکی را بدنبال 
داشــته باشــد.رئیس ســازمان نظام پزشکی 
تاکســتان گفت: به هر حال امیدوارم با جمع 
بندی مشــکلات دســتیاران و با تعامل خوب 
معاون آموزشی وزارت بهداشت قدمی موثر در 

رفع این چالش ها  برداشته شود.

مدیرعامل متروی تهران گفــت: طبق طرح جامع حمل و 
نقل ریلی پایتخت که آخرین نســخه آن بهمن ماه ســال 
۱۳۹۸ به تصویب شورای عالی هماهنگی ترافیک شهرهای 
کشــور رســید، مطالعات و مقدمات احداث ۴ خط جدید 
در تهران در دســتور کار متولیــان امر قرار گرفت.علی امام 
در گفت وگو با ایســنا، در مــورد وضعیت خطوط در حال 
تاسیس مترو و تاثیر آن بر روی کیفیت زندگی مردم، گفت: 
امروز پس از گذشــت حدود ۱۸ ماه از تصویب طرح جامع 
حمل نقل ریلی ، مطالعات مربوط به خطوط جدید شــبکه 
حمل و نقل ریلی پایتخت به مراحل انتهایی خود رسیده و 
حتی اولویت ســاخت قطعات مختلف در هر خط بر اساس 
مقایسه میزان کارایی و همچنین زمان لازم برای ساخت هر 
قطعه به همراه هزینه های لازم برای احداث آن مشــخص 
شده است.وی با بیان اینکه نکته مهم در مورد روند ساخت 
قطعات جدید، نحوه جذب منابع مالی است افزود:  به شکلی 
که برخلاف روش مرســوم در مورد 7 خط موجود، خطوط 
جدید از محل منابع غیر نقد همچون تهاتر املاک، ظرفیت 

مالی مجتمع های ایستگاهی، مشارکت بخش خصوصی و ... 
تغذیه مالی شده و به این لحاظ هیچ آسیبی به روند احداث 
ایســتگاه های باقیمانــده در خطــوط ۶ و 7 و یا طرح های 
توسعه ای دیگر خطوط موجود وارد نخواهد آمد.مدیرعامل 
متروی تهران افزود:  در بیان فواید پرشــمار احداث خطوط 
جدید که در واقع یک الزام برای پایتخت به حساب می آید 
و نه یک انتخاب، کاهش در مصرف ســوخت، آلاینده های 
زیســت محیطی، تصادفــات جرحی و فوتــی، ترافیک و ... 
توجیهات بدیهی بوده و این امور بر همگان مشخص است؛ 
اما نکته مهمتر اینکه ســاخت خطوط ۸ تا ۱۱ باعث ایجاد 
حلقه ای متصل و یکپارچه در شــبکه راه آهن ریلی تهران 
شــده و شکل پراکندگی ایســتگاه ها در مناطق مختلف را 
موزون و منطقی خواهد ســاخت. این در حالی اســت که 
وضعیت بهره مندی مناطق ۲۲ گانه از ایستگاه های موجود 
شبکه مترو، چندان متناسب با جمعیت و وسعت هر منطقه 

نیست.
امام با تاکید بر اینکه در شــکل کنونی توزیع ایستگاه های 

خطوط هفتگانــه، مناطق پرجمعیت و متراکمی از قبیل ۹، 
۱۵، ۱7، ۱۸و ۲۰ از حداکثر یک تا ۳ ایستگاه برخوردار بوده 
و حتی منطقه ای مثل منطقه ۲۱ حتی یک ایستگاه مترو 
هم ندارد، ادامه داد: اساساً پهنه غربی پایتخت از این لحاظ 
وضعیت مناسبی ندارد و این امر عمدتاً به خاطر آن است که 
مبنای اولیه تعیین مســیر خطوط و جانمایی ایستگاه های 
فعلی، اولین طرح جامع حمل و نقل ریلی پایتخت اســت 
که پیش از پیروزی انقلاب اســلامی تهیه گردید و آن زمان 
نه جغرافیای تهران به شــکل امروزی بود و نه گســترش و 
میزان رشد جمعیتش به میزان کنونی پیش بینیش می شد.
مدیرعامل متروی تهران در پاسخ به این سوال که با احداث 
۴ خط جدید که متعاقب آن حدود ۱۲۵ ایستگاه به شبکه 
متروی تهران اضافه می شود، چه اتفاقی خواهد افتاد؟ افزود: 
کافی است تجسم کنید منطقه ای مثل منطقه ۲۲ با ساخت 
و راه اندازی کامل خطوط ۹ و ۱۰ صاحب ۱۶ ایستگاه جدید 
خواهد شــد. منطقه ۲۰ نیز به ۶ ایستگاه جدید مجهز شده 
و مناطقی مانند ۹، ۱۵، ۱7 و ۲۰ از ۵ تا ۹ ایســتگاه جدید 

را پذیرا خواهند بود.وی ادامه داد: به تعبیر دیگر با احداث ۴ 
خط جدید، پراکندگی ایستگاه ها در مناطق مختلف شکل 
متعادل تری پیدا می کند و البته دسترســی به اقصی نقاط 
پایتخت با حمل و نقل عمومی پاک، ایمن و سریع امکانپذیر 
خواهد شد.امام با بیان اینکه ناگفته پرواضح است که پیش 
شرط اصلی احداث ۱۲۵ ایستگاه و ۴ خط جدید در افق ۲۰ 
سال آینده، مساله تامین به موقع منابع مالی است. افزود: در 
این صورت طی ۳ برنامه 7 ســاله و با اولویت بندی قطعات 
مختلف در هر خط، می توان شکل جدیدی به جریان حمل 
و نقل عمومی در پایتخت بخشید. در نقطه مقابل، بی تفاوتی 
بــه اجرای خطوط جدید، صرفاً باعــث افزایش هزینه های 
احداث خطوط در ســال های آتی خواهد شد. در واقع این 
۴ خط باید ســاخته شود و در ضرورت ایجاد خطوط جدید 
شــک و شبهه ای نیســت. فقط می ماند یک تصمیم قاطع 
جهــت تامین مالی کافی و به موقع که به عنوان پشــتوانه 
و ضمانــت اجرایی طرح جامع حمــل و نقل ریلی پایتخت 

قرار گیرد.

گــزارش گمرک ایران به معاون دادســتان تهران نشــان 
می دهد که از ۱۳۰۰ ســرم وارداتــی اخیر دپو در گمرک، 
تاکنون حدود ۴۰ درصد ترخیص شــده است، در کنار آن 
۲۵۰ تن سرم بیماران دیالیزی نیز با مجوز وزارت بهداشت 
ترخیص شده ولی هنوز تکلیف ۲۵۰ تن سرم تاریخ گذشته 
مشخص نیســت.به گزارش ایســنا، به دنبال دپوی اقلام 
دارویی مربوط به کرونا و همچنین ســرم های وارداتی، در 
شــهریورماه سال جاری طی بازدیدی که معاونان دادستان 
تهران از گمرک تهران و فــرودگاه امام خمینی )ره( انجام 
دادند، بــا توجه به مذاکرات صــورت گرفته تکالیفی برای 
تعیین تکلیف و ترخیص فوری این اقلام صادر شــد.این در 
حالی اســت که حدود ۲۵۰ تن ســرم از سال ۱۳۹۵ وارد 
گمرک شــده بود ولی با توجه به عدم تعیین تکلیف عمدتا 
تاریخ گذشته بودند. همچنین بیش از ۲۵۰ تن دیگر سرم 
مخصوص بیمــاران دیالیزی در حدود یکســال اخیر وارد 
گمرک شده بود که به دلیل عدم ورود و صدور مجوز وزارت 
بهداشت ترخیص نشده بود.از سوی دیگر با توجه به کمبود 
سرم در داخل کشور از نیمه مردادماه واردات آن آغاز شد و 
با وجود ترخیص این اقلام به صورت حمل یکسره،  برخی 
محموله هــا به دلیل عدم صدور مجوز وزارت بهداشــت در 
گمرک تخلیه شــده بود که در مجموع به حدود ۱۳۰۰ تن 
می رسید، سرم هایی که واردکنندگان تاکید داشتند با مجوز 
وزارت بهداشت آن را وارد کرده اما این وزارتخانه موضوع را 

نپذیرفته بود.به هر طریق با توجه به دستور دادستان مبنی 
بر تعیین تکلیف ســرم ها و اقلام کرونایی، به تازگی ارونقی 
-معاون فنی گمرک ایران- در مکاتبه ای با پسندیده-معاون 
قضایی دادستان عمومی و انقلاب تهران- به اعلام گزارشی 
در رابطه با این موضوع و تکالیف تعیین شده پرداخته است.
طبق این گزارش بیش از ۶.۹ میلیون عدد ســرم انســانی 
به وزنی بالــغ بر ۴.۴ هزار تن به صورت حمل یکســره از 
گمرک تهران ترخیص شده اســت ولی  ۲۸ کامیون سرم 
انســانی متعلق به دو شــرکت، در انبار شــرکت انبارهای 
عمومی گمرک تهران تخلیه شده است. همچنین ۲۵۰ تن 
سرم مخصوص بیماران دیالیزی، با اخذ مجوزهای قانونی، از 
گمرک ترخیص شده و سایر اقلام مرتبط در آستانه اظهار 
یا انجام تشــریفات گمرکی قرار دارد.در رابطه با سرم های 
تاریخ گذشته اعلام شــده که هنوز از گمرک تخلیه نشده 
است و براین اساس معاون فنی گمرک به معاون دادستان 
تهران پیشنهاد کرده که سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی به قید فوریت نسبت به امحاء ۲۵۰ تن سرم انسانی 
رســوبی موجود در انبارهای مرجع تحویل گیرنده گمرک 

تهران اقدام کند.
در رابطــه با ۱۳۰۰ تن ســرم وارداتی که در چند ماه اخیر 
وارد شــده بود نیز این گزارش نشــان می دهد که تاکنون 
حدود ۴۰ درصد با مجوز وزارت بهداشــت ترخیص شــده 
اســت، معاون فنی گمرک به دادســتان پیشنهاد کرده که 

وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی به قید فوریت 
نســبت به استقرار نمایندگان خود در گمرک فرودگاه امام 
خمینــی )ره( برای تعیین تکلیــف قطعی اقلام و کالاهای 
سلامت محور رســوبی در ســردخانه ها و انبارهای مرجع 
تحویل گیرنده در گمرک جهت بررســی و تعیین تکلیف 
نزدیک به ۸۰۰ تن سرم انسانی موجود و تخلیه شده ظرف 
سه ماه اخیر، اقدام و نتیجه اقدامات به دادستان اعلام شود.
در بخشــی از این گزارش اشاره شــده که اقلام کرونایی از 
جمله مواد اولیه دارویی به صورت حمل یکســره از گمرک  
ترخیص شــده است.در میان این اقلام می توان به ترخیص 
۳۵.۳۲۱ کیلوگرم بتادکس، ۲۵.۴۵۴ کیلوگرم رمدســیویر 
)از جمله ۱۳ تن رمدســیویر تزریقی شرکت اریکه تجارت 
ویســتا(، ۴.۹۲۶ کیلوگرم فاویپیراویــر، ۸.۱۴۶ کیلوگرم 
فاموتیدین و ۱.7 هزار تن سرم انسانی، در بازه زمانی بازدید 
معاونان دادستانی عمومی و انقلاب تهران از گمرک فرودگاه 
امام خمینی )ره(، با اخــذ مجوزهای قانونی لازم و رعایت 
ســایر مقررات اشاره کرد.بر اســاس این گزارش تشریفات 
گمرکی کلیه واکسن های کرونای وارداتی طی 7۸ محموله 
وارده، همچنان به صورت حمل یکســره و شبانه روزی، از 
پای پرواز صورت پذیرفته و ایــن اقلام تحویل نمایندگان 

وزارت بهداشت شده است.
همچنین در ســایر اقلام سلامت محور بیش از ۱۰۰۰ تن 
شیرخشــک و غذاهای متابولیک از گمرک ترخیص شده 

است.طبق اعلام معاون فنی گمرک، کالاهای سلامت محور 
ترخیص شــده از گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( نیز به 
میزان ۳.۲ هزار تن اســت که بــه صورت کامل یا درصدی 
و بــا اخذ کلیه مجوزهای قانونی لازم، نســبت به ترخیص 
این اقلام اقدام شــده است.همچنین نســبت به ترخیص 
فوری یک دستگاه MRI موجود در انبار شرکت انبارهای 
عمومی گمــرک فرودگاه امام خمینــی )ره( که اهدایی به 
بیمارستان ایرانمهر سراوان بوده و سال ها بلاتکلیف در انبار 
مربوطه موجود بود طی شهریورماه اقدام و این دستگاه طبق 
دستور صادره از سوی دادستانی عمومی و انقلاب تهران در 
اختیار نماینده معرفی شده از دانشگاه علوم پزشکی استان 
سیســتان و بلوچستان قرار داده شــد و پیگیری های لازم 
جهت نصب و راه اندازی تجهیزات  در بیمارستان اشاره شده 
ادامه دارد.معاون فنی گمرک تهران به معاون دادستان تهران 
اعلام کرده است با توجه به اعلام شرکت انبارهای عمومی و 
خدمات گمرکی ایران مبنی بر ارسال اطلاعات و آمار کلیه 
کالاهای وارد و دپو شده در انبارهای مراجع تحویل گیرنده، 
به صورت برخط در بســتر ســامانه جامع تجارت، دستگاه 
های صادرکننده مجوزهای قانونی به ویژه وزارت بهداشت 
و وزارت جهاد کشــاورزی ملزم به اخذ این اطلاعات و رصد 
کلیه کالاهای وارده به انبارها و تعیین تکلیف تمامی کالاهای 
مرتبط رسوبی موجود باشند  و نسبت به تعیین تکلیف این 

اقلام ظرف حداکثر یک ماه اقدام کنند.

رئیس هیات امنای صرفه جویی ارزی در معالجه بیماران 
وزارت بهداشــت با بیان اینکه نســبت به تامین واکسن 
کرونا از منابع داخلی و خارجی اقدام شــده است، گفت: 
در صورتی که تامیــن اعتبارات لازم صورت گیرد، بعد از 
اخذ تاییدیه های لازم از ســازمان غــذا و دارو، هیات امنا 
ارزی آمادگی پیش خرید از شــرکت های تولید واکســن 
کرونا را دارد.مهندس ســید حســین صفوی در واکنش 
به خبر ایســنا درباره بدقولی وزارت بهداشــت در پیش 

خرید واکســنهای ایرانی کرونا، به ایســنا، گفت: با توجه 
به ماموریتی که وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
و با توجــه به مصوبه ســتاد ملی کرونا بــر عهده هیات 
امنای صرفــه جویی ارزی قرار داده اســت، هیات امنای 
 ارزی نســبت به تامین واکسن از منابع داخلی و خارجی

 اقدام می کند.
وی افزود: با توجه به سیاست های کشور در راستای حمایت 
از تولیــدات داخل، هیات امنای صرفه جویی ارزی بعد از 

این که شرکت های تولیدکننده نسبت به دریافت تاییدیه 
از ســازمان غذا و دارو اقدام کردنــد، با آنها قرار می بندد. 
بر این اســاس در حال حاضر با ســه شرکت تولیدکننده 
واکســن قرارداد دارد و چیزی بیــش از ۱۱ میلیون دز از 
واکسن مورد نیاز کشور از طریق این شرکت ها تامین و به 
وزارت بهداشت تحویل شده است.صفوی درخصوص پیش 
خرید واکسن کرونا در تولیدکنندگان داخلی نیز به ایسنا 
گفــت:  در صورتی که تامین اعتبارات لازم صورت گیرد، 

بعد از اخذ تاییدیه های  لازم از سازمان غذا و دارو، هیات 
امنا ارزی آمادگی پیش خرید از شرکت های تولید واکسن 
کرونــا را دارد.وی همچنین افزود: این درحالیســت که 
متاسفانه تاکنون تامین اعتبارات لازم برای خرید واکسن 
به صورت کامل صورت نگرفته اســت و هیات امنای ارزی 
بــا توجه به  قراردادهایی که با شــرکت های تولید کننده 
دارد، همچنان بدهکار این شــرکت ها بوده و پیگیر تامین 

اعتبارات ریالی لازم در این خصوص است.

رئیس ســازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشــور بر 
ضــرورت توجه به مقوله منابع  پایه کشــور از جمله آب، 
خاک و  پوشــش گیاهی در بودجه ۱۴۰۱ و برنامه هفتم 
توســعه تاکید کــرد و گفت: از دولت و مجلس شــورای 
اســلامی می خواهیم بیش از  پیش بــه این مقولات توجه 
کنند.مســعود منصور در گفت و گو با ایســنا اظهارکرد: 
این توجه باید از نوع  پیشــگیرانه باشــد تا بتوانیم ضمن 
تامیــن به موقع اعتبارات کافی، بــا انجام اقداماتی مانع از 
تخریب خاک و پوشش گیاهی و کاهش منابع آب شویم. 
اگر اقدامات  پیشــگیرانه از جمله اقدامــات آبخیزداری، 

جنگل کاری، مدیریــت مراتع و مقابله با ریزگردها کمیت 
و کیفیــت بهتری  پیدا کنند، می توانیم از بروز خســارات 
احتمالــی که بار تامیــن هزینه های جبــران آن برعهده 
حاکمیت و دولت اســت، جلوگیری کنیم.منصور ارتقای 
کیفیت و کمیت اقدامات  پیشگیرانه از مخاطرات و تخریب 
منابع طبیعی را وابســته به تامین منابع اعتباری دانست 
و اظهــار کرد: درصورتی که اعتبــارات کافی جهت انجام 
اقدامات  پیشــگیرانه علیه تهدیدات منابع طبیعی به موقع 
تخصیص  پیدا کند می توانیم با صرف هزینه های بســیار 
کمتر مانع از بروز خســارت شویم بنابراین خواهشمندیم 

که منابع کافی را برای این  گونه اقدامات از جمله اقدامات 
آبخیزداری که هم از فرســایش جلوگیری می کند و هم 
باعث تقویت ســفره های آب زیرزمینــی و احیای قنوات 
می شــود، اختصاص داده شــود.به گفته رئیس ســازمان 
جنگل ها، عملیات آبخیــزداری علاوه بر اینکه بر تولیدات 
بیشتر کشاورزی و در نتیجه امنیت غذایی کشور اثرگذار 
است، می تواند از تخریب زیرساخت ها و اراضی کشاورزی 
جلوگیری کند و تا 7۰ درصد مانع خســارات ســیلاب ها 
شــود.وی همچنین بــر ضرورت تامیــن اعتبارات جهت 
 پرداخت حقــوق نیروهای حفاظت از منابع طبیعی تاکید 

و اظهارکرد: نیروهای حفاظت از منابع طبیعی،  نیروهای 
مظلومی هستند که عمدتا ثبات استخدامی مناسبی ندارند 
بنابراین لازم اســت ایــن نیروها در وهله نخســت ثبات 
استخدامی  پیدا کنند تا شرایط جذب آنان نیز فراهم شود.
منصور در  پایان گفت: باید ســاز و کاری فراهم شــود تا 
منابع مورد نیاز برای  پرداخت حقوق نیروهای حفاظت از 
منابع طبیعی خیلی وابســته به تخصیص و طرح ها نباشد 
و این اعتبارات به موقع در اختیار ســازمان جنگل ها قرار 
گیرد تا بتواند حقوق این نیروها را به موقع  پرداخت کند تا 
این نیروها نیز انگیزه بیشتری برای حفاظت داشته باشند.


